Deutsch ein Hit
Das deutsche Alphabet
https://youtu.be/o3ZnIkt91bc?t=43
(Κρατήστε το πλήκτρο CTRL πατημένο και κάντε αριστερό κλικ με το ποντίκι σας στον παραπάνω σύνδεσμο)
Βασικοί κανόνες προφοράς (Ausspracheregeln)
Το γερμανικό αλφάβητο και η προφορά του
	Γράμματα
	Προφορά
	Παρατηρήσεις και παραδείγματα

	A a
(α)
	α
	Karte (κάρτε) = εισιτήριο, κάρτα

	B b
(μπε)
	μπ
π
	μπ: bitte (μπίτε) = παρακαλώ
π όταν μετά το b ακολουθεί -st, -s, ή –t: habt (χαπτ) = έχετε
π όταν βρίσκεται στο τέλος της λέξης: gelb (γκελπ) = κίτρινος

	C c
(τσε)
	κ
τσ
σ
	Καλό είναι να συμβουλευόμαστε λεξικό σε όλες τις περιπτώσεις γιατί οι λέξεις από с είναι όλες ξενικής προέλευσης.
κ: Coca-cola (κόκα-κόλα) = κόκα-κόλα
τσ: circa (τσίρκα) = περίπου
σ: Cinema (σίνεμα) = σινεμά

	D d
(ντε)
	ντ
τ
άηχο
	ντ: Dame (ντάμε) = κυρία
τ όταν βρίσκεται στο τέλος της λέξης και όταν το ακολουθούν -s, -t: Abend (άμπεν-τ) = βράδυ
είναι σχεδόν άηχο όταν το συναντάμε ως -nd, π.χ. endlich (έν-τλιχ) = επιτέλους

	E e
(ε)
	ε
	machen (μάχεν) = κάνω

	F f
(εφ)
	φ
	Frau (φράου) = γυναίκα, κυρία

	G g
(γκε)
	γκ
κ
χ
	γκ: gut (γκουτ) = καλός
κ πριν από τα σύμφωνα d, t και όταν βρίσκεται στο τέλος της λέξης: genug (γκενούκ) = αρκετά
χ στην κατάληξη –ig: vierzig (φίατσιχ) = σαράντα

	H h
(χα)
	χ
άφωνο
	χ στην αρχή της λέξης: Haus (χάους) = σπίτι
χ σε μερικές λέξεις ξενικής προέλευσης: Alkohol (άλκοχολ) = αλκοόλ
άφωνο όταν βρίσκεται στη μέση της λέξης: sehen (ζέεν) = βλέπω
άφωνο όταν βρίσκεται στο τέλος της λέξης: Κuh (κου) = αγελάδα

	I i
(ι)
	ι
	Liste (λίστε)=λίστα

	J j
(γιοτ)
	γι
γ
ζ
τζ
	γι στις λέξεις γερμανικής προέλευσης: Jahr (γιαρ) = χρόνος
γ όταν το ακολουθεί το γράμμα e: jemand (γέμαντ) = κάποιος
ζ ή τζ στις λέξεις ξενικής προέλευσης π.χ. Journal (ζιουρνάλ) =  περιοδικό, Jeans (τζινς) = τζιν παντελόνι (αναγκαστικά συμβουλευόμαστε λεξικό)

	K k
(κα)
	κ
	Kunst(κουνστ) = τέχνη, καλλιτεχνία

	L l
(ελ)
	λ
	Liebe (λίμπε) = αγάπη

	M m
(εμ)
	μ
	Milch (μιλχ) = γάλα

	N n
(εν)
	ν
	Nacht (ναχτ) = νύχτα

	O o
(ο)
	ο
	kommen (κόμεν) = έρχομαι, κατάγομαι,

	P p
(πε)
	π
	Post (ποστ)=ταχυδρομείο

	Q q
(κου)
	κβ
	Το συναντάμε πάντα με το φωνήεν u: Quelle (κβέλε) = πηγή

	R r
(ερ)
	Ρ
σχεδόν σαν γ
	ρ: richtig (ρίχτιχ) = σωστός
σχεδόν σαν γ: Reise (γάιζε) = ταξίδι

	S s
(ες)
	Ζ
σ
	ζ όταν είναι στην αρχή της λέξης και το ακολουθεί φωνήεν: sehen (ζέεν) = βλέπω
ζ όταν βρίσκεται ανάμεσα από φωνήεντα:  lesen (λέζεν) = διαβάζω
ζ όταν πριν το s υπάρχουν τα σύμφωνα m, n, l, r: also (άλζο) = λοιπόν
σ στις υπόλοιπες περιπτώσεις: aus (άους) = από

	T t
(τε)
	Τα
	bitte (μπίτε) = παρακαλώ

	U u
(ου)
	Ου
	Mutter (μούτα) = μητέρα

	V v
(φάου)
	Φ
β
	φ όταν η λέξη είναι γερμανικής προέλευσης: Vater (φάτα) = πατέρας
φ στο τέλος λέξεων ξενικής προέλευσης: brav (μπγάφ) = φρόνιμος
β όταν βρίσκεται στην αρχή ή τη μέση λέξεων ξενικής προέλευσης: Vase (βάζε) = βάζο

	W w
(βε)
	Β
	Wie (βι) = πως

	X x
(ιξ)
	Ξ
	Xylophon (ξυλοφόν) = ξυλόφωνο

	Y y
(ύψιλον)
	Γι
ι
ιου
	γι όταν σχηματίζει συλλαβή με φωνήεν και βρίσκεται πριν από αυτό: Yoga (γιόγκα) = γιόγκα
ι όταν σχηματίζει μόνο του συλλαβή ή ακολουθεί κάποιο σύμφωνο: Ägypten (εγκίπτεν) = Αίγυπτος
ü σε λέξεις ξενικής προέλευσης: Rhythmus (ριούτμους) = ρυθμός,

	Z z
(τσετ)
	Τα
	Zirkus (τσίρκους) = τσίρκο

	
	
	

	ß
(ες-τσετ)
	Σ
	Όταν γράφουμε κεφαλαία το αντικαθιστούμε με δύο SS.
heißen (χάησεν)=ονομάζομαι


Umlaut (΄΄)  είναι τόνοι που δέχονται μόνο τα γράμματα a, o, u και αλλάζουν την προφορά τους
	Γράμματα 
με Umlaut
	Προφορά 
	Παρατηρήσεις και παραδείγματα

	ä
	ε
	März (μερτς) = Μάρτιος

	ö
	[οε]
	Τα χείλη λένε ο αλλά φωνάζουμε ε: hören (χοέρεν) = ακούω

	ü
	[ουι]
	Τα χείλη λένε ου αλλά φωνάζουμε ι: Schüler (σουίλα) = μαθητής


Δίφθογγοι
	Δίφθογγοι
	Προφορά 
	Παρατηρήσεις και παραδείγματα

	Ie
	ι
	Liebe (λήμπε) = αγάπη

	Ei
	άι
	eins (άηνς) = ένα

	Au
	Άου
	aus (άους) = από

	Eu
	Όι
	Deutschland (ντόιτσλάντ) = Γερμανία

	Äu
	Όι
	Mäuse (μόηζε)= ποντίκια


Συμπλέγματα γραμμάτων
	Συμπλέγματα γραμμάτων
	Προφορά
	Παρατηρήσεις και παραδείγματα

	Ch
	Χ
κ
σ
	χ (όπως στη λέξη χέρι) ύστερα από ä, ö, ü, äu, eu, ei, ai, ay, e, i, καθώς και στη συλλαβή –chen: Mädchen (μέτχεν) = κορίτσι
χ (όπως στη λέξη χαρά) ύστερα από a, o, u, au machen (μάχεν) = κάνω
κ όταν βρίσκεται στην αρχή λέξεων ξενικής προέλευσης: Chaos (κάος) = χάος
σ αλλά σε κάποιες άλλες λέξεις ξενικής προέλευσης:  Сhef (σεφ) = σεφ

	Chs
	Ξ
	sechs (ζεξ) = έξι

	Ck
	Κ
	Zucker (τσούκα) = ζάχαρη

	Ph
	Φ
	μόνο σε λέξεις ξενικής προέλευσης: Physik (φιζίκ) = Φυσική

	κατάληξη –er
	-έα
-α
	Οι Γερμανοί στην κατάληξη -er, προφέρουν πολύ πλατιά και μέσα στη στοματική κοιλότητα το r, έτσι που όλη η συλλαβή να ακούγεται ως απαλό -έα (αν τονίζεται το e) ή α (αν το e δεν τονίζεται), με το α να προφέρεται και στις δυο περιπτώσεις λίγο χαμηλότερα από τα υπόλοιπα γράμματα της λέξης:  Schüler (σουίλα) = μαθητής

	κατάληξη –r
	-α
	Οι Γερμανοί στην κατάληξη -r, προφέρουν πολύ πλατιά και μέσα στη στοματική κοιλότητα το r, έτσι που να ακούγεται ως απαλό α, το οποίο προφέρεται λίγο χαμηλότερα από τα υπόλοιπα γράμματα της λέξης: nur (νούα) = μόνο

	Sch
	σ (παχύ)
	schade (σάντε) = κρίμα

	Sp
	Σπ
	σπ όταν βρίσκονται στην αρχή της λέξης ή σε σύνθετη λέξη: Spiel (σπιλ) = παιχνίδι

	St
	Στ
	στ όταν βρίσκονται στην αρχή της λέξης ή σε σύνθετη λέξη: Student (στουντέντ) = σπουδαστής, φοιτητής

	Th
	Τα
	μόνο σε λέξεις ξενικής προέλευσης: Theater (τεάτα) = θέατρο

	Κατάληξη
-tion
	-τσιον
	Information (ινφορματσιόν) = πληροφορία






https://youtu.be/zxQXEyMMC0E?t=3 
(Κρατήστε το πλήκτρο CTRL πατημένο και κάντε αριστερό κλικ με το ποντίκι σας στον παραπάνω σύνδεσμο)

Vokabeln 1. Lektion 1 - Λεξιλόγιο 1ου κεφαλαίου
Erste Bekanntschaft
	Erste Βekanntschaft………….
	Πρώτη γνωριμία 

	Seite 14
	Σελίδα 14

	die Ηauptstadt
	η πρωτεύουσα

	Deutschland
	Γερμανία

	Seite 15
	Σελίδα 15

	Kommst du aus…?
	Κατάγεσαι από…;

	Heißt du…?
	Ονομάζεσαι/λέγεσαι…;

	Ja
	Ναι

	Nein
	Όχι

	Entschuldigung
	συγγνώμη

	Spanien
	Ισπανία

	England
	Αγγλία

	Italien
	Ιταλία

	Griechenland
	Ελλάδα

	Österreich
	Αυστρία

	Seite 16
	Σελίδα 16

	Hallo!
	Γεια!

	Bist du…?
	είσαι εσύ…;

	Und
	και

	Und du?
	Κι εσύ;

	Ich bin …
	Εγώ είμαι…

	Willkommen!
	Καλώς όρισες

	Vielen Dank!
	Ευχαριστώ πολύ

	in Berlin
	στο Βερολίνο

	der Vorname
	το όνομα

	der Familienname
	το επίθετο

	die Familie
	η οικογένεια

	die Telefonnummer
	ο αριθμός τηλεφώνου

	die Adresse
	η διεύθυνση

	die Heimatadresse
	η διεύθυνση μόνιμης κατοικίας

	die Zieladresse
	η διεύθυνση ππροορισμού

	Barcelona
	Βαρκελώνη

	Seite 17
	Σελίδα 17

	der Bruder (von)…
	ο αδελφός (του/της)

	Ich komme aus…
	κατάγομαι  από…

	der Freund (von)…
	ο φίλος (του/της)…

	die Freundin (von)…
	η  φίλη (του/της)…

	Aber
	αλλά

	das Verb
	το ρήμα

	Ich wohne in…
	μένω στο/στη…

	Salzburg
	Ζάλτσμπουργκ

	Wien
	Βιέννη

	Athen
	Αθήνα

	Saloniki
	Θεσσαλονίκη

	München
	Μόναχο

	Seite 18
	Σελίδα 18

	Guten Tag!
	Καλημέρα! Χαίρεται!

	Wie geht’s?
	Τι κάνεις; Πώς πάει;

	Danke, gut.
	Καλά, ευχαριστώ

	Und dir?
	Κι εσύ;

	Alles o.k.
	Όλα εντάξει

	Das ist…
	Αυτός/ή/ό είναι

	Jetzt
	τώρα

	bei uns
	σε μας

	aus der Türkei
	από την Τουρκία

	Wie alt bist du?
	Πόσο χρονών είσαι;

	die Straße
	η οδός

	Wie heißt du (denn)?
	Πώς ονομάζεσαι;

	Ich heiße …
	Ονομάζομαι..

	Vierzehn
	δεκατέσσερα

	Fünfzehn
	δεκαπέντε

	Ich bin … Jahre alt.
	Εγώ είμαι… χρονών

	so wie
	όπως

	Hier
	εδώ

	Wie?
	Πώς;

	Woher?
	Από πού;

	Wo?
	Πού;

	Wo wohnst du?
	Πού μένεις;

	er/sie/es
	αυτός/-ή/-ό

	Wer?
	Ποιος/-α/-ο

	Seite 19
	Σελίδα 19

	die Türkei
	η Τουρκία

	die Schweiz
	η Ελβετία

	Ergänze!
	Συμπλήρωσε!

	die Fragen
	οι ερωτήσεις

	Seite 20
	Σελίδα 20

	Eins
	ένα

	Zwei
	δύο

	Drei
	τρία

	Vier
	τέσσερα

	Fünf
	πέντε

	Sechs
	έξι

	Sieben
	επτά

	Acht
	οχτώ

	Neun
	εννέα

	Zehn
	δέκα

	Elf
	έντεκα

	Zwölf
	δώδεκα

	Dreizehn
	δεκατρία

	Vierzehn
	δεκατέσσερα

	Fünfzehn
	δεκαπέντε

	Sechzehn
	δεκαέξι

	Siebzehn
	δεκαεπτά

	Achtzehn
	δεκαοχτώ

	Neunzehn
	δεκαεννέα

	Zwanzig
	είκοσι

	Gute Nacht!
	καληνύχτα

	Auf Wiedersehen!
	Εις το επανειδείν! Αντίο!

	Seite 21
	Σελίδα 21

	Musik
	η μουσική

	Sport
	η γυμναστική

	Computer
	ο υπολογιστής

	Seite 22
	Σελίδα 22

	die Apotheke
	το φαρμακείο

	die Post
	το ταχυδρομείο

	die Bank
	η τράπεζα

	der Supermarkt
	το σούπερ μάρκετ

	der Handy-Laden
	κατάστημα κινητής τηλεφωνίας




Ας θυμηθούμε τώρα τους  χαιρετισμούς!
https://youtu.be/sz8EPQYEd7g?t=37
 Κρατήστε το πλήκτρο CTRL πατημένο και κάντε αριστερό κλικ με το ποντίκι σας στον παραπάνω σύνδεσμο


Διασκεδάζουμε με τους αριθμούς!
https://youtu.be/pnphuffsCiY?t=70 
Κρατήστε το πλήκτρο CTRL πατημένο και κάντε αριστερό κλικ με το ποντίκι σας στον παραπάνω σύνδεσμο)




Grammatik – 1
Verben, 1.-3. Person Singular (Ρήματα, 1-3 ενικός) 
· Τα ρήματα τα μαθαίνουμε με τη μορφή του απαρεμφάτου (κατάληξη -en)
· Για να κλίνουμε ένα ρήμα αφαιρούμε την κατάληξη και προσθέτουμε τις εξής καταλήξεις:
	Ich
	-e

	Du
	-st

	er/sie/es
	-t


Όταν όμως το θέμα του ρήματος λήγει σε -s, -ß, -ss, -x ή -z η κατάληξη του β΄ ενικού προσώπου χάνει το -s-.
	Ich
	– e

	Du
	– t

	er/sie/es
	– t


 Κλίνονται ως εξής:
	 
	komm – en
	wohn – en
	heiß – en
	Sein

	Ich
	komm – e
	wohn – e
	heiß – e
	Bin

	Du
	komm – st
	wohn – st
	heiß – t
	Bist

	er/sie/es
	komm – t
	wohn – t
	heiß – t
	Ist


Wortstellung im Hauptsatz  (Σύνταξη κύριας πρότασης)
– Το ρήμα μπαίνει πάντα στη δεύτερη συντακτική θέση.
– Το υποκείμενο μπορεί να μπει στην πρώτη ή στην τρίτη συντακτική θέση και δεν παραλείπεται. Βρίσκεται πάντα στην ονομαστική και πρέπει να συμφωνεί με το ρήμα ως προς το πρόσωπο και τον αριθμό.
Wortstellung im Fragesatz  (Σύνταξη ερωτηματικής πρότασης) 
Στην ερώτηση το υποκείμενο μπαίνει μετά το ρήμα. Υπάρχουν δύο είδη ερωτήσεων:
– Οι ερωτήσεις μερικής άγνοιας, που εισάγονται με ερωτηματική λέξη ή φράση.
– Οι ερωτήσεις ολικής άγνοιας, που εισάγονται με το ρήμα. Σε αυτές τις ερωτήσεις η απάντηση δίνεται με Ja, Nein ή Doch.
Fragewörter (Ερωτηματικές λέξεις ή φράσεις )
	Wie
Wo
Woher 
Wie alt
Wer
	Πώς
πού
από πού
πόσο χρονών
ποιός/ ποιά/ποιο
	 
Δηλώνει στάση
Δηλώνει προέλευση
	Wie heißt du?
Wo wohnst du?
Woher kommst du?
Wie alt bist du?
Wer bist du?




Danke für Ihre Aufmerksamkeit.
Ευχαριστώ που διαβάσατε τις σημειώσεις! 
Wir bleiben zu Hause und verbringen kreativ unsere Zeit!
 Μένουμε  σπίτι και περνάμε δημιουργικά το χρόνο μας!
[image: Αποτέλεσμα εικόνας για Bleiben Sie zu Hause.de]
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Bleiben Sie zu Hause!





